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Vážení rodiče, milí žáci a přátelé školy, 

 

do rukou se Vám dostává jarní číslo našich tradičních Aktualit z Kladské, je tomu již 

neuvěřitelných 27 let, kdy vyšlo 1. číslo tohoto zpravodaje. Prostřednictvím Aktualit Vás 

seznamujeme s děním ve škole vždy v mezidobí třídních schůzek. 

V letošním roce slavíme výročí 120 let naší školy. Základní kámen budovy byl položen 

v dubnu 1902, výuka byla zahájena v září 1903. Architektem naší impozantní budovy byl významný 

vinohradský architekt Antonín Turek. Jistě chodíte kolem jeho dalších nádherných staveb, jako jsou 

Národní dům na náměstí Míru, Vinohradská vodárna, či Vinohradská tržnice – Pavilon. Na 

Vinohradském hřbitově navrhl Antonín Turek kapli sv. Václava, kde je pohřben Václav Havel.  

11. května 2023 chystáme oslavy našeho 120. výročí. V dopoledních hodinách bude 

možné navštívit výuku, ve 14 hodin zahájíme naše oslavy vernisáží stonožkové výstavy 

výtvarných prací všech žáků školy „Kladská na cestě kolem světa“. I ta letošní vernisáž bude 

výroční. Je tomu již 25 let, kdy se uskutečnila první stonožková výstava v naší škole. Tenkrát se 

děti inspirovaly kresbami Josefa Lady. Vernisáž zahajoval jeho vnuk, který si jeden dětský obraz 

koupil do své sbírky tatínkových obrazů. Byl to obrázek, který mu chyběl, jelikož byl rodině 

ukraden… Za 25 let jsme díky našim výstavám pomohli mnoha dětem, ať již v českých dětských 

nemocnicích, kde pomáháme i nyní, tak ve válkou, či jinými katastrofami postižených zemích, jako 

je Ukrajina, bylo Kosovo, Afghánistán, Středoafrická republika, Mali, Thajsko… Snažíme se, aby 

naši žáci věděli, že i oni sami mohou pomáhat, a pochopili, jak cenná a důležitá jejich pomoc je. 

Letošní výstava má za cíl pomoci stejně jako vloni našemu těžce postiženému žáku, vlastně nyní 

již absolventu, Markovi.  

Během našich oslav 11. května nám bude celé odpoledne zpříjemňovat hudba našich žáků 

i absolventů. Můžeme se těšit na jednotlivé zpěváky i kapely. Ve 2. patře chystáme výstavu 

s dobovými fotografiemi a dokumenty. Bude možné prohlédnout si školní kroniky od těch 

nejstarších po současnou. Naši nejmladší chystají kulturní program. Ve škole bude i fotokoutek pro 

zachycení chvilek setkání a vzpomínek. 

Celý den oslav je koncipován jako „Kladská místo k setkání“ a k tomu bude samozřejmě 

zajištěno náležité občerstvení, ke koupi bude něco k snědku i pití.  

Pokud máte mezi svými přáteli i známými naše absolventy, prosím, pozvěte je a šiřte informaci  

o našich oslavách dále. Těšíme se na setkání s bývalými žáky, kolegy, rodiči našich žáků a dalšími 

přáteli školy. 

V březnu opět proběhly mezinárodní zkoušky Deutsches Sprachdiplom I. V letošním 

roce se konaly nejprve ústní zkoušky a pak následovaly ty písemné. Vypnuli jsme zvonění, aby 

měli žáci klid a dobré podmínky. Známe výsledek ústní části, která dopadla opět výborně, a na 

hodnocení písemné části si musíme počkat, až nám přijdou výsledky z Německa, kam se písemky 

ihned odesílají. Děkuji učitelům německého jazyka za vynikající přípravu našich žáků na DSD 

zkoušky i za celkovou organizaci této mezinárodní zkoušky. 
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V rámci našeho ŠVP nezapomínáme na moderní dějiny. Na podzim jsme se tradičně 

zapojili do projektu Příběhy bezpráví, v lednu jsme si důsledně připomněli čin Jana Palacha. Letos 

jsme se opět zapojili do projektu Příběhy našich sousedů. Jedná se o vzdělávací projekt 

neziskové organizace Post Bellum pro žáky osmých a devátých tříd základních škol a tercií a kvart 

víceletých gymnázií. Děti mají za úkol vyzpovídat pamětníka, natočit vzpomínky, digitalizovat 

fotografie, prozkoumat archivy a nakonec vytvořit rozhlasovou, televizní nebo psanou reportáž či 

dokument. MČ Praha 2 tento projekt podporuje a školám financuje. Naším cílem je přiblížit žákům 

dějiny 20. století, ve školním vzdělávacím programu jsme pro období totality navýšili časovou dotaci 

hodin. V březnu jsme se tradičně zúčastnili festivalu Jeden svět, který přibližuje problematiku 

lidských práv. 

Děkuji našim pedagogům za organizaci lyžařských kurzů, i když se letos díky nepřízni 

počasí některé staly „NElyžařskými“. Ale i ty se podařily a děti si všechny výjezdy užily. Mladší žáci 

byli na výjezdech v českých horách, ti starší se vydali do rakouského Saalbachu, kde jim počasí 

velmi přálo. 

Na jaře nás čekají školy v přírodě, ozdravné pobyty a konečně opět tradiční výměnné 

pobyty – Lauf an der Pegnitz (6. třídy), Backnang (7. třídy), Broendby v Dánsku (8. třídy). Výměna 

s Norderney je již také na obzoru. Nebylo jednoduché po covidové pauze tyto výměny opět 

nastartovat. Ale snažili jsme se, jelikož víme, že jsou tím nejcennějším, co našim dětem můžeme 

nabídnout. Přínos je nejen jazykový, ale posílí žáky i v oblasti sociální, dovednostní, komunikační 

a pracovní. 

 Děkuji Vám rodičům za příspěvky KRPŠ, díky kterým zlepšujeme podmínky pro výuku  

i školní prostředí.  Letos jsme za tyto příspěvky obzvláště vděčni, jelikož náš rozpočet je omezený, 

značnou část financí nás stálo obrovské navýšení faktur za teplo a energie. 

 Ráda bych poděkovala Vám rodičům i našim žákům za rychlou pomoc se sbírkou pro děti 

v sirotčinci sv. Josefa v Bejrútu. Prosba vzešla přímo od manželky našeho velvyslance a situace 

je tam opravdu zoufalá. Stejně jako v loňském roce se sbírkou pro Ukrajinu se díky Vám podařilo 

sebrat velké množství šatstva, hraček, základních potravin i něco pro radost dětem. Vojáci AČR 

dopraví sbírku přímo na místo, jistě budeme mít fotografie z předávání. Myslím, že tato sbírka není 

poslední…  

Na konzultačních hodinách si i letos můžete zakoupit rostlinky rajčat, papriček a bylinek, 

které pro Vás chystají žáci 8. tříd a jejich zakoupením podpoříte pořízení slabikářů dětem 

v Bozoumu ve Středoafrické republice v rámci projektu „Kytičky pro Afriku“ prostřednictvím Siriri 

o.p.s. 

Jakmile se přiblíží jaro, blíží se i konec školního roku. A tak pomalu chystáme závěrečnou 

akademii v divadle Hybernia, termín je úterý 27. června 2023. Vstupenky budou na recepci školy 

od 24. května 2023, kdy jsou konzultační hodiny. Vzhledem k počtu míst v divadle prosíme opět  

o pochopení – do konce května vydáváme na žáka maximálně dvě vstupenky – aby měli všichni 

možnost na akademii přijít. Neváhejte proto a zajistěte si vstupenky včas!  

 

Přeji Vám hezké jarní dny, radost z Vašich dětí a společných chvil. Těším se na setkání  

11. května 2023 na stonožkové vernisáži a našich oslavách 120 let školy v Kladské! 

 

Kateřina Vávrová 
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Mezinárodní jazyková zkouška Deutsches Sprachdiplom 1 

(DSD 1) 2023 
 
Vážení rodiče, 
 

koncem února a začátkem března 2023  proběhly na naší škole, jako každoročně, 
mezinárodně uznávané písemné a ústní zkoušky  v němčině DSD 1 v jazykové úrovni A2/B1. 
         Po ústních zkouškách, skládajících se z porozumění čtení, porozumění poslechu a slohové 
práce se specifickými úkoly, kde všichni žáci 9. tříd a jeden žák 8. třídy z bilingvní rodiny prokazovali 
své jazykové kompetence v nepřipraveném rozhovoru na běžná témata odpovídající věku a zájmu 
dětí a v pětiminutové předem připravené PowerPoint prezentaci na žákem zvolené téma, za kterou 
opět následoval „nepřipravený“ pětiminutový rozhovor k dané problematice, přišel na řadu 
čtyřhodinový „maraton“ písemné části zkoušky obsahující porozumění čtení, porozumění poslechu 
a slohovou práci se specifickými úkoly. 

Výkony „diplomantů“ u ústních zkoušek byly velmi dobré, o čemž svědčí i bodové 
ohodnocení, které umožnilo většině žáků v této části zkoušky dosáhnout vyšší úrovně B1 – tedy 
úrovně státní maturitní zkoušky z cizího jazyka. Někteří z nich se přiblížili maximálnímu počtu bodů 
a jedna žákyně jej dokonce dosáhla! Potěšitelné je, že letos ústní zkoušku všichni žáci devítek 
zvládli.  Blahopřejeme! 

Teď nám nezbývá nic jiného než (ne)trpělivě (3 - 4 měsíce) čekat na výsledky písemné 
části, která se kompletně (z celého světa) posílá ke korektuře do Německa. Kdo nezvládne 
jakoukoliv ze jmenovaných tří zbývajících částí na předepsaný počet bodů, celou zkoušku bohužel 
nesložil. Buďme optimističtí a držme stále palce, ať diplom obdrží co největší počet žáků! 

Děkujeme rodičům „diplomantů“ za morální podporu při této náročné zkoušce svých dětí. 
Děkujeme také za již tradiční všestrannou podporu vedení školy a všech kolegů. Těšíme se už na 
příští rok, kdy zkoušku budou skládat nynější osmáci! 

                                                                                                                          Dagmar Křivková 
 
 

Cambridge Preliminary English Test (B1 Level)  
 

On Thursday the 1st of December, Twenty two of our 9th graders successfully completed 
their first major international language exam. Not only did everyone pass the exam and meet the 
expected CEFR level of B1, 90% of our pupils exceeded the level and scored B2 overall!  

There were a number of highlights as part of a very strong performance from all our students 
in general. For instance, everyone achieved a B2 score in at least one part of the exam, with 
listening and speaking being the highest scoring (19/21 students achieved a B2 level). 

Nikolas Landa, Nela Mazouchová and Kristýna Rašínová (9A) were our top performers, 
scoring an incredible 170/170 overall.  

A special mention must go to Carolina Bottaro (168), Filip Rojíček (9A) (169) and Mariana 
Palatová (168) (9B), who in any other year would have had the three highest scores.  

Klára Dušková, Liliana Neumannová, Lenka Roubová, Tereza Harvánková, Laura 
Horáková, Matěj Kašík (9A), Viktor Čech, Julie Hejsková, Jakub Klučka, Jan Pecka, Viktorie 
Šimáčková, Kristýna Smyčková, Natalie Vodičková, Kristýna Žáková, David Ždimera (9B) all 
passed the exam with distinction. 

Congratulations to all our students on their success, we are all very proud of you!   
Patrick Ryan 
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Příběhy bezpráví 2022 
 

Česká společnost má za sebou desítky let života v diktaturách, a navzdory této 
zkušenosti jako by se z ní vytrácelo vědomí, že současná svoboda není samozřejmá, že 
je třeba ji chránit. Právě proto vznikl v roce 2005 projekt Příběhy bezpráví, který žákům 
a studentům tuto dobu nesvobody přibližuje.  Od roku 2009 studenti udělují Cenu 
Příběhů bezpráví za odvážné postoje a činy v době komunistického režimu. Mladí lidé tak mají možnost 
osobně se setkat s pamětníky totalitního bezpráví. Každý rok 27. června si připomínáme Den památky 
obětí komunistického režimu a při té příležitosti je pořádána akce s názvem Den příběhů bezpráví.  
          Školám jsou během listopadu poskytnuty dokumentární i hrané filmy a další materiály vhodné 
k výuce dějepisu. Škola uspořádá filmovou projekci a besedu. V listopadu 2022 proběhl již 18. ročník 
Měsíce filmu na školách.  

Letošním tématem „Normalizovaná každodennost“ se upozorňovalo na to, že nesvoboda 
v období normalizace se dostávala i do té nejběžnější reality života.  Skrze konkrétní příběhy se žáci 
seznámili s tím, jak komunistický režim v Československu prostupoval každodenním životem  
a ovlivňoval tak jeho drobné i zásadní momenty. Lidé byli při rozhodování a budování mezilidských 
vtahů nuceni počítat se všudypřítomným komunistickým vlivem a museli dostát nárokům režimu.  
Naši deváťáci nejprve zhlédli film „Normalizační loutka“, který se na dobu normalizace dívá dětskýma 
očima. Přibližuje svět školy, betonových hřišť a pionýrských schůzek, svět, který trestá každé vybočení 
z řady. Hlavní postava filmu má k hrdinství daleko, a tak volby, které v průběhu života činí, nejsou 
vlastně žádnými skutečnými volbami. Jako mnozí další i ona se stává šedou myší. Snímek, inspirovaný 
skutečnými událostmi ze života autorů, vznikl ve spolupráci společnosti Člověk v tísni a divadelního 
souboru Buchty a loutky. Loutkové pasáže jsou proloženy mnoha archivními záběry. 
 Projekci doplnila beseda s Martinem Mejstříkem, bývalým českým politikem – členem 
Zastupitelstva městské části Praha 1 a členem Senátu, antikomunistou. Byl jedním z hlavních 
představitelů a organizátorů studentského hnutí, které se podílelo na rozpadu komunistického režimu 
v Československu v roce 1989. 
 Zpočátku nás svazoval respekt a nikdo nevěděl, jak položit první otázku… Pan Mejstřík 
nezaváhal a začal nám spontánně vyprávět o listopadu 1989 a o tom, co mu předcházelo, jak vše zažil 
na vlastní kůži – pověděl nám, jak se stal vůdcem revoluce, proč se studenti sešli na Albertově, jak to 
vypadalo na Národní třídě i jak se potkali se Šimonem Pánkem.  

Je velice důležité připomínat si minulost a vyvarovat se opakování chyb, které by mohly zničit 
budoucnost. Je dobře, že se děti mohou potkávat s pamětníky, kterým naslouchají a chovají se k nim 
s úctou. Zřejmě dokáží vycítit, že před nimi stojí někdo, s jehož statečným postojem je možné se bez 
problémů ztotožnit. 
                                                      Pane Mejstříku, děkujeme, 

Alena Klečková 
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Den válečných veteránů 

 
Při příležitosti Dne válečných veteránů 11. listopadu 2022 se děti ze základních a středních 

školy Prahy 2 sešly v dopoledních hodinách na náměstí Míru, aby soutěžily, vyhrávaly a zkoušely 
si vojenskou techniku pod dozorem vojáků Armády České republiky. Vybraní zástupci starších žáků 
si mezi sebou změřili síly v soutěži zaměřené na operaci Anthropoid.  

Anežka Vodičková a David Ždimera se zasloužili o umístění naší školy na stupních vítězů. 
Po poledni se na akci připojili váleční veteráni a společně s nimi jsme uctili památku těch, kteří se 
z válečných misí už nevrátili.  

Měli jsme tu čest, že jména padlých hrdinů četli Kristýna Žáková a Jan Pecka z deváté třídy. 
Na závěr přednesla naše spolužačka Nela Krátká báseň, kterou vzpomínku na padlé veterány 
zakončila. 

      Róza Schindlerová, 9.B 
 
                     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Promítání s Otakarem Duškem – Pochod smrti 
 
 Pan Otakar Dušek je profesorem na střední umělecké škole, ale především nadšeným 
dokumentaristou. My jsme se s ním u nás ve škole setkali před Vánoci a se zatajeným dechem 
jsme sledovali jeho dokument a poslouchali vyprávění o tom, co během natáčení zažil, s kým se 
setkal. 
 Nejprve jsme sledovali film „Pochod smrti“,  který zachycuje cestu 1200 žen  
z koncentračního tábora Helmbrechts do českých Volar na konci války roku 1945.  Na základě 
dochovaných informací se pan Dušek vydal zmapovat cestu, kterou musely ženy absolvovat. 
Vojáci a velitelé SS se snažili zahladit stopy po koncentračních táborech, a proto podnikali 
několikadenní pochody, jejichž účelem byla cílená likvidace vězňů. Ti většinou dostali jen omezené 
množství jídla. Jaké to je jít celou tuto trasu hladový a s minimálním množstvím vody si vyzkoušel 
autor na vlastní kůži.  

„Celá ta trasa byla dlouhá 371 kilometrů, člověk ale ušel samozřejmě mnohem více, protože 
přenášel techniku, stativy a podobně, aby vznikl ten dokument. Došel jsem do Prachatic a také 
jsem došel k tomu, že už bych to znovu nešel," řekl nám Otakar Dušek na závěr. 

         Žáci 9. tříd 



 6 

Post Bellum – Paměť národa – Příběhy našich sousedů  

          

Příběhy našich sousedů je vzdělávací projekt 
neziskové organizace Post Bellum pro žáky osmých  
a devátých tříd základních škol a tercií a kvart víceletých 
gymnázií.  

Příběhy našich sousedů jsou o setkávání 
generací, učí zapojené děti zajímat se o vyprávění starých 

lidí se zkušenostmi s pohnutými dějinami 20. století. Děti mají za úkol natočit celoživotní vzpomínky 
pamětníka ze svého sousedství a zpracovat je v příběh, který dokáží vyprávět dál svému okolí. 
Činí tak formou rozhlasové či video reportáže nebo dokumentu, povídky, komiksového zpracování 
či jinak podle své volby. V projektu dochází k navázání blízkého vztahu s pamětníkem, a díky tomu 
pak k přenosu určitých životních zkušeností z generace na generaci. Žáci a studenti získávají 
zkušenosti s dokumentaristickou prací, účastní se mediálních workshopů, aby dokázali sesbírané 
informace zpracovat do krátkého příběhu. Díky osobní zkušenosti získávají vhled do fungování 
médií. 

Naše škola je do projektu zapojena již několik let, garantem je paní učitelka Eva Havlíková. 
Mezi našimi prvními pamětníky byla například paní Kamila Moučková. Mnohokrát se naše týmy se 
svými prezentacemi umístily na prvních místech. 

V letošním školním roce máme dva žákovské týmy z 9. tříd. Naším prvním pamětníkem je 
pan  MUDr. Přemysl Hněvkovský, mimo jiné také absolvent školy. Jeho zážitky z fotografování  
21. srpna 1968 a z listopadu 1989 byly velmi zajímavé a atmosféra té doby z fotografií pana 
Hněvkovského na nás silně zapůsobila. 

Druhým pamětníkem je Miroslav Vodrážka, český publicista, filozof a undergroundový 
hudebník. Natáčení rozhovoru probíhalo u pana Vodrážky doma, což byl již sám o sobě velký 
zážitek. Poutavé vyprávění o tehdejší době, příběhy a zážitky z undergroundového prostředí, 
setkávání s Václavem Havlem, příběhy z bytových seminářů a divadel, schůzky kolem Charty 77, 
stejně jako video ze zatýkání jejich aktérů, bylo strhující.  

Prezentace letošních „Příběhů“ proběhla 3. dubna 2023 na Novoměstské radnici. 
Děkujeme za tuto možnost seznamování žáků s moderními dějinami. 

      Kateřina Vávrová a Eva Havlíková 
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Příběhy vlastenců 
 

Žáci devátých tříd měli možnost v předvánočním čase zhlédnout dokument připomínající 
mimo jiné operaci Anthropoid - jednu z nejznámějších a nejúspěšnějších československých 
válečných operací našeho odboje řízenou z Anglie - atentát na R. Heydricha, uskutečněný v květnu 
1942. Dokumentární film, jehož režie se ujal Oliver Malina - Morgenstern, představil žákům osudy 
československých odbojářů a vlastenců v Protektorátu Čechy a Morava ve vzpomínkách 
pamětníků. Nejen pamětníci, ale i publicisté, například Jaroslav Čvančara, seznámili žáky 
s dějinami. Celý dokument byl více než vhodným doplněním učiva, které se probírá právě 
v devátém ročníku. Za tento úspěšný dokumentární film, který se navíc stal součástí výuky  
a vzdělávání žáků, jsme byli velmi rádi! 

        Klára Vacková 
 
 

Palachův týden a promítání s panem Duškem 
 

Palachův týden odstartovala v roce 1989 snaha disidentů o uctění památky Jana Palacha 
po jeho upálení na protest proti sovětské okupaci. Série demonstrací poprvé po dvaceti letech 
ukázala občanskou nespokojenost. Brutální potlačení nepokojů vyvolalo ještě větší nespokojenost 
a ve vzduchu byl jasně cítit příslib změny. 

Jan Palach byl student Filozofické fakulty UK a 16. ledna 1969 se pokusil  upálit na protest 
proti okupaci Československa vojsky varšavské smlouvy. Na následky svého činu zemřel o tři dny 
později.  

Na neděli 15. ledna 1969 svolalo 5 opozičních 
spolků upomínkovou akci k 20. výročí upálení Jana 
Palacha. Mezi svolávajícími spolky byla Charta 77, 
Nezávislé mírové sdružení, Společnost přátel USA, 
České děti a Mírový klub Johna Lennona. Ačkoli akci 
tehdejší režim nepovolil, lidé se o ní dozvěděli díky 
letáčkům a vysílání Hlasu Ameriky a Svobodné Evropy. 
Nepovolenou akci na Václavském náměstí, kdy se 
aktivisté pokusili položit květiny k soše svatého Václava, 
očekávali příslušníci SNB a Lidových milic.  Za použití 
obušků, slzného plynu a vodních děl shromáždění 
rozehnali.  

V pondělí 16. ledna, přesně 20 let od Palachovy 
smrti, se  „provokatéři“ na Václavském náměstí sešli 
znovu. Policie zatkla 14 nejvýznamnějších osobností 
disentu, mezi nimiž byl Václav Havel, Alexandr Vondra 
a další. Proti občanům, kteří se zatčením vyjadřovali 
nesouhlas, pořádkové síly opět tvrdě zasáhly. 

I v dalších dnech se lidé spontánně scházeli na náměstí. 17. ledna je policie rozháněla 
několik hodin. Ve středu 18. ledna se sešlo ještě víc lidí a policie proti nim tentokrát nijak nezasáhla. 
Dav se přesunul náměstím k Můstku, kde se vytvořil debatní kroužek a poslouchal předčítání  
z Charty 77. Po zpěvu hymny se dav v klidu sám rozešel.  

19. ledna se sešlo lidí ještě víc než v předchozích dnech. Rozkazy pro zasahující 
příslušníky zněly jasně: nejenom demonstranty rozehnat, ale hlavně je potrestat a zastrašit. Lidé  
u pomníku sv. Václava zapalovali svíčky a kladli květiny, i když se tomu pořádkové síly snažily 
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zabránit. Čtvrtek byl co do brutálnosti zásahu nejhorší. O to se postaraly  speciální pořádkové 
jednotky, kterým se přezdívalo bílé přilby. Čtvrteční brutální zásah splnil účel a mnoho lidí zastrašil. 
I přesto se v pátek někteří stateční sešli na Václaváku znovu a tentokrát už se to obešlo bez násilí. 

21. leden se bere jako poslední den Palachova týdne. Celý týden demonstrací měl v sobotu 
vyvrcholit pietním aktem u hrobu Jana Palacha. Jeho ostatky byly původně uloženy na Olšanských 
hřbitovech, v roce 1973 ale byly tajně zpopelněny a uloženy na hřbitov do Palachových rodných 
Všetat. Tam každý rok jezdilo v lednu uctít Palachovu památku několik lidí, většinou disidentů.  
V roce 1989 ale pořádkové síly nepodcenily přípravu. Všetatský hřbitov byl už týden z technických 
důvodů uzavřen a kontrolován stovkami příslušníků VB. Většina vlaků ve Všetatech nezastavovala 
a ty co zastavily, byly lustrovány. Vystoupit z nich mohli jen občané Všetat, ostatní byli odvezeni  
k výslechu nebo někam do lesů. Nyní už ve Všetatech může vystoupit z vlaku každý, kdo chce 
navštívit Památník Jana Palacha. 
 Všechny tyto události si každoročně v lednu připomínáme s našimi deváťáky a se svíčkami 
navštěvujeme hrob na Olšanských hřbitovech, Památník Jana Palacha a Josefa Toufara na budově 
sanatoria v Legerově ulici a Pomník Jana Palacha u Národního muzea.  

Ještě předtím naši žáci zhlédli film, který o Janu Palachovi natočil dokumentarista  
O. Dušek. Musíme děti provázet naší historií, aby se z ní dokázaly poučit pro budoucnost. 

Alena Klečková 
 
 
 

Festival Jeden svět 2023  
 

Stalo se již tradicí, že většina tříd naší školy navštíví každý rok v březnu alespoň jeden film 
mezinárodního festivalu dokumentárních filmů o lidských právech Jeden svět. V dnešní době se 
jedná o jeden z největších lidskoprávních filmových festivalů v Evropě, který se snaží podporovat 
kvalitní dokumentární filmy se sociální, politicky angažovanou a lidskoprávní tematikou. „Jeden 
svět během let vyrostl v největší dokumentární filmový festival s tematikou lidských práv na světě. 
Pořádá jej společnost Člověk v tísni. Festival pracuje s širokou definicí lidských práv, a proto  
v programu najdete nejen filmy o politických kauzách a rozvojových tématech, ale i o sociálních 
otázkách, životním prostředí a životním stylu.“ Jeden svět získal čestné uznání organizace 
UNESCO za výchovu k lidským právům.  

Zdá se, jako by současným světem otřásala jedna krize za druhou. Válka na Ukrajině, 
energetická krize i změny klimatu. To vše jsou témata, která Jeden svět nemůže přehlížet. Festival 
letos přinesl do kin téměř devět desítek dokumentárních filmů o lidských právech a jejich 
porušování. Pro letošní ročník zvolil téma „Cena bezpečí“. 

Navštívili jsme s žákyněmi a žáky následující filmy: 
 
Projekce č. 1 (3. – 5. třídy): 
„Oáza“ - Raph a Rémi jsou dvojčata. Nejsou ale úplně stejní. „Mám svého bráchu rád. Trávím  
s ním tolik času, že ani nevnímám jeho postižení. Je to pro mě člověk jako každý jiný," říká o něm 
Rémi.  Chlapci společně prožívají letní radovánky u vody, jezdí na kole i na motorce a zdá se, že 
nic nemůže narušit jejich harmonický svět. Rémi se snaží chránit Rapha a v mnoha situacích se za 
něj cítí být zodpovědný. Raph by si přál, aby s Rémim mohl zůstat napořád. Současně si ale 
uvědomuje, že to vzhledem k jeho postižení nebude možné. Jedno je ale jisté. Jejich bratrské pouto 
je možná ještě silnější než u jiných sourozenců.  
„Na střídačku!“ - Din je tichý kluk, který miluje fotbal. Na hřišti se cítí jako ryba ve vodě, a fotbal 
navíc dává jeho světu řád. Obzvlášť od té doby, co se jeho rodiče rozvedli. Od rozvodu uplynuly 
už tři roky. Din si však stále přeje, aby jeho rodiče byli zase spolu. Vzpomínky na období těsně po 
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rozvodu jsou stále živé. V jeho životě tehdy nastal chaos, o kterém nedokázal moc mluvit. Oporu 
našel hlavně u své starší sestry, bez které podle svých slov vydrží maximálně týden. Právě každý 
druhý totiž tráví s novou rodinou svého otce. Na střídavou péči si ještě zvyká, ale už před časem 
pochopil, že ačkoliv rodiče nežijí spolu, stále ho budou mít oba rádi.  
„Jasmíniny dva domovy“ - Když se Jasmína dozví, že se se svou rodinou vrátí zpět do severní 
Afriky, odkud pocházejí její rodiče, čelí dívka největší změně svého života. Musí dát sbohem všemu 
známému, co měla ráda ve Finsku, včetně své nejlepší kamarádky Maryam. V Somálsku, kam se 
Jasmína s rodinou přestěhovala, je všechno jiné. Nejsou tu dětská hřiště, lidé nepoužívají při jídle 
příbory a po nevydlážděných ulicích se procházejí velbloudi. Malá dívka zažívá kulturní šok  
a stýská se jí po Finsku, kde vyrostla. Až ve škole se setkává s dětmi s podobným osudem, s nimiž 
si rozumí a od kterých se na první pohled nijak neliší. A musí uznat, že mít dva domovy není vůbec 
špatné. 
 
Projekce č. 2 (6. – 7. třídy): 
Nejprve děti zhlédli film „Oáza“ stejně jako jejich spolužáci z nižších tříd, ale následující filmy byly 
jiné. 
„Julieta a želvy v moři plastů“ – Julieta žije na karibském ostrově Curaçao a právě oslavila 
patnáctiny. Pod vodou se cítí jako doma, miluje magický podmořský svět, ale odpadky, které při 
potápění nachází, ji rozčilují a trápí zároveň. Společně s mnoha dobrovolníky tráví hodiny a hodiny 
potápěním, aby zachránili nemocné mořské želvy. Čím častěji se však dívka noří do mořských 
hlubin, tím zřetelněji si uvědomuje, jak naše každodenní činnosti ovlivňují životní prostředí. Ráda 
by toho pro záchranu oceánu a jeho živočichů dělala mnohem více a připadá jí, že ochrana želv 
sužovaných plastovým odpadem a sběr odpadků jsou jen kapkou v širém moři. Udržet si 
optimismus a víru v lepší budoucnost je pro ni tváří v tvář znečištěným vodám čím dál těžší.  
„První touchdown“ - Trenér Crys Sacco vede své svěřenkyně v americkém fotbale nejen k tomu, 
aby získávaly body a vyhrávaly šampionáty, ale především k týmové hře. Chce, aby tu hráčky našly 
vzájemnou oporu a na chvíli zapomněly na své domácí problémy. „Jsme každá z jiného prostředí, 
máme jiný příběh, ale když jsme spolu na hřišti, jsme všechny stejné. Chceme hrát fotbal, chceme 
dokázat velké věci, zapsat se do historie,“ vypráví Liz, kapitánka prvního čistě dívčího týmu 
amerického fotbalu. Její otec je závislý a bývá často agresivní. Fotbalové družstvo je pro ni 
útočištěm a dává jí možnost ventilovat nahromaděné emoce. Podobně to má Giselle, pro kterou 
tým představuje první místo, kde mít nadváhu je skutečnou výhodou. Rozehrávačku JD zase trápí 
úzkosti a deprese plynoucí z problémů s genderovou identitou. Dívky tak společně odehrávají 
každodenní zápas na hřišti i ve svém soukromém životě.  

A 8. – 9. třídy navštívily projekci filmu „Dívčí gang“ - Leonie je influencerka a na sociálních 
sítích ji sleduje už přes milion a půl lidí. Ve svých teenagerovských letech tráví většinu času, kdy 
není ve škole, prací na kampaních pro globální značky, které ji za to zahrnují svými produkty a platí 
nemalé sumy. Ale všechno má svou cenu. Třináctiletá Melanie po ničem netouží víc než setkat se 
se svým idolem z Instagramu – o rok starší influencerkou Leonie. Sama žije osamělý život daleko 
od Berlína a veškerý čas, kdy nespí, tráví prací na fanouškovské stránce věnované právě 
svému vzoru. Netuší, co všechno musela populární teenagerka své kariéře obětovat a jak obrovský 
tlak na ni sociální sítě vytvářejí. Veškerý management spojený s jejími kampaněmi vykonávají sami 
rodiče v domnění, že jí plní sen. Podle svých slov chtějí pro svou dceru lepší budoucnost, než měli 
oni sami. Zdánlivě pohádkový život dobře fungující rodinné firmy narušují výpady hejtrů, podle 
nichž jsou Leoniina vyretušovaná videa plytká a její rodiče se chovají jako vykořisťovatelé.  

Alena Klečková 
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Prevence rizikového chování dětí na Kladské 
 
 Naše škola zajišťuje každým rokem nejrůznější preventivní programy zaměřené na 
prevenci rizikového chování mládeže. Vždy se snažíme, aby každá třída měla ve školním roce 
alespoň jeden takový program. Na prvním stupni spolupracujeme dlouhodobě s Městskou policií 
Praha. Letos absolvovaly 1.- 4. třídy dopravní výchovu, čtvrťáci i na dopravním hřišti. Do 5. tříd 
jsme zařadili přednášku o bezpečnosti v kyberprostoru.  

Naším dlouholetým partnerem je také organizace Fórum pro prožitkové vzdělávání. Letos 
jsme od ní zdarma získali velice kvalitní, a navíc aktuální program zaměřený na integraci 
ukrajinských dětí. Proběhl v 6.- 8. třídách. Od stejné organizace plánujeme v září i školení všech 
našich pedagogů na téma třídnických hodin.  

Dalším v řadě je Člověk v tísni, na jehož festival dokumentárních filmů Jeden svět chodíme 
pravidelně, letos 4.- 9.třídy, a Protidrogový vlak, kam zamířily 7. a 8. třídy.  

Do konce roku zvládneme ještě, také už tradiční, exkurzi do věznice a následnou besedu 
s bývalým vězněm v 9. třídách.  

Děkujeme, že se finančně spolupodílíte na financování těchto programů, stejně jako 
Městská část Praha 2.  

Eva Živná, metodička prevence 
 
 

Protidrogový vlak 
 

 Ve čtvrtek 30. 3. 2023 jsme navštívili REVOLUTION 
TRAIN na nádraží Praha – Dejvice – protidrogový 
interaktivní a zážitkový vlak s  programem primární 
prevence, který zaručeně nenudí! Cílem vlakového 
programu je prostřednictvím zapojení všech lidských 
smyslů  zapůsobit na návštěvníka vlaku, na jeho pohled na 
legální i nelegální drogy, závislosti a inspirovat jej  
k pozitivním životním volbám. 

 Vlakovou soupravu tvoří celkem šest vagonů. Vagony jsou uzpůsobeny do podoby 
multimediálních sálů, v nichž se odehrává příběh o příčinách, vývoji a důsledcích drogové 
závislosti. Návštěvníci protidrogového vlaku tímto příběhem procházejí a díky možnostem 
interaktivních technologií se aktivně stávají jeho účastníky. 
 
Vedle vstupního a výstupního vagonu je každý z vozů rozdělen do tří sekcí: 

1. kinosál s projekcí 
2. dialog s výkladem 
3. výstavní prostor 
 
Vybrané sekce (dialog s výkladem a výstavní prostor) představují konkrétní rizikový nebo 

jiný běžně špatně dostupný prostor, jako je například drogové doupě, vězení, místo automobilové 
havárie (v důsledku zneužití drog) nebo léčebny pro drogově závislé. V těchto prostorech - 
vizuálně, zvukově, teplotně i pachově odlišných – se odehrává příběh, který slouží k zamyšlení. 

Byl to pro nás silný zážitek! 
7. a 8. třídy 
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Zubní prevence na 1. stupni  
 

Ve třídách na prvním stupni proběhl program zubní prevence pod vedením dentální 
hygienistky Barbory Hledíkové. Žáci si mohli zprvu ověřit, co vlastně o zubní péči a stavbě zubu 
znají i zda jsou jejich návyky v ústní hygieně správné. Nově získané vědomosti si prakticky žáci 
ověřili pomocí obrovského kartáčku a veselého krokodýla s velkými zuby. Na obrovském kartáčku 
mohli žáci důkladně vidět, co by správný kartáček měl splňovat.  

Program se nám líbil a budeme se na podobný těšit příští rok.  
       Tereza Koťátková 

 
 
 

Přednáška „Sex je náš, když ho znáš“ 
 

14. 11. 2022 se žáci devátých tříd sešli před Divadlem U Hasičů na dopolední přednášku 
„Sex je náš, když ho znáš“. Všichni se s velkým očekáváním těšili na probírané téma a na příležitost 
rozšířit si své dosavadní znalosti.  

Přednášku vedla Doc. PhDr. Dr. phil. Laura Janáčková, CSc., která je docentkou klinické 
psychologie v Sexuologickém ústavu a zakladatelkou oddělení somatopsychiky VFN v Praze. 
Dlouhodobě se zabývá psychologií v oblasti aplikované medicíny a partnerských vztahů. Je 
ředitelkou Institutu partnerských vztahů a prorektorkou Vysoké školy aplikované psychologie. 
Publikovala stovky odborných článků a je autorkou řady knih. Není divu, že jsme očekávali 
profesionální výkon a otevřenou debatu na toto zajímavé a obecně choulostivé téma. Byli jsme 
zvědaví, jak paní docentka toto nelehké téma uchopí. 

Již začátek celé akce nezačal příliš profesionálně, do divadla jsme byli kvůli technickým 
problémům vpuštěni asi patnáct minut po tom, co měl začít samotný program. Teprve potom se 
řešily vstupenky a naše děti společně s dalšími mohly usednout v sále divadla. Bohužel technické 
problémy pokračovaly i nadále a teprve v polovině programu se na chvíli podařilo spustit prezentaci 
paní docentky.  

Náplní přednášky byl vývoj sexuality od narození, fenomén lásky a výběr partnera, 
problematika a rizika aktivního sexuálního života. Zvláštní pozornost měla být věnována tématům 
pohlavně přenosných chorob, nechtěného těhotenství, sexuální kriminality včetně zneužívání 
nezletilých. Závěrem měla být diskuze na témata týkající se virtuálního sexu, počtu pohlaví, 
způsobů partnerských soužití apod. 

Samotnou přednášku již od začátku provázelo vzájemné nepochopení a odlišnost názorů 
mladých diváků a paní docentky, která svými názory a jistou netaktností pobouřila většinu 
posluchačů. Atmosféra v sále byla dosti vyhrocená a vyústila v postupný odchod žáků (především 
středních škol) z divadla. Když jsme zůstali v divadle téměř sami, doufali jsme, že dojde na 
očekávanou debatu, kde bychom se dozvěděli něco konkrétnějšího a zajímavějšího. V tu chvíli ale 
z časových důvodů byla přednáška ukončena.  

Z divadla jsme odcházeli značně rozpačití. Ve škole jsme v tématu pokračovali, atmosféra 
byla o poznání lepší a nebojím se říci, že celá debata byla i přínosnější. Tento den byl pro všechny 
velkou zkušeností.  

Oldřich Vacek 
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Dopravní výchova  
 

Žáky druhých tříd navštívila městská policie, která měla připravený preventivně informační 
program na jednu vyučovací hodinu v oblasti dopravní výchovy a bezpečnosti silničního provozu. 
S využitím interaktivní tabule se žáci s panem policistou přesunuli do ulic a mohli si tak vyzkoušet 
své schopnosti a dovednosti, jak se správně chovat v silničním provozu. Děti se seznamovaly  
s dopravním značením ve městě, s přechody pro chodce i s místy, kde je třeba dbát zvýšené 
opatrnosti. S panem policistou si povídali o bezpečném přecházení přes silnici. Dále se žáci 
podívali na videoukázky, kde byly různé modelové situace - špatné rozhlédnutí u přechodu nebo 
pohyb mezi zaparkovanými auty. Následně si sdělovali a vysvětlovali správná řešení. Dalším 
tématem byla povinná výbava kola, pohyb na kole v silničním provozu, povinnost nosit cyklistickou 
přilbu a význam reflexních prvků. Od městské policie dostali žáci cenné rady a doporučení. 

V. Rohanová, Z. Švarcbachová 
 
 

S dětmi na pražských výstavách  
 
 Během podzimu a zimy se v Praze konalo velmi mnoho zajímavých výstav. Stačili jsme 
s našimi žáky navštívit alespoň některé a společně jsme si je opravdu užili!  

V Kunsthalle Praha nás zaujala výstava Gregora Hildebrandta „A Blink of an Eye and 
the Years are Behind Us“. Jednalo se o dosud nejrozsáhlejší výstavu tohoto umělce, která 
mapovala více než 20 let jeho tvorby. 

Ve Valdštejnské jízdárně nás pohltily obrazy, šperky a sochy Alfonse Muchy. Obdivovali 
jsme také instalaci a uspořádání výstavy, autorkou realizace byla Eva Jiřičná. 

V nově zrekonstruovaném Uměleckoprůmyslovém muzeu jsme navštívili rozsáhlou  
a ojedinělou výstavu „Řeč plakátu 1890 – 1938“. V muzeu jsme obdivovali i nádherný interiér – 
nástěnné olejové obrazy Ferdinanda Herčíka nad hlavním schodištěm i krásné vitráže v oknech. 
Ani letos jsme nevynechali festival Prague Photo, který jsme si užili a vytvořili si tam i vlastní 
fotografie, tzv. „Gaučáky“. 

V současné době probíhá zajímavá výstava, na kterou se každoročně těšíme, a to 
v Národním muzeu „Czech Press Photo 2023“. Vřele doporučujeme – výstava je otevřena až do 
července 2023! 

Na jaře se ještě chystáme s žáky do výstavní síně Mánes, kde jsou Mistři renesance. 
Ve Valdštejnské jízdárně nás bude očekávat Josef Mánes, kterého si necháme na konec 
školního roku. 

Kateřina Vávrová 
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Zlatý řez 2022 
 

Na podzim jsme navštívili mezinárodní řezbářské sympozium Zlatý řez, na které se sjela 
více než desítka mladých řezbářů, aby předvedla své umění. Poslední ročník se konal v prostorách 
kláštera Řádu menších bratří  - františkánů na Jungmannově náměstí. Jedná se o mezinárodní 
setkání mladých řezbářů, mladých učňů. Jednalo se o 13. ročník, vždy je zadané téma a soutěžící 
studenti ho zpracují úplně sami, udělají si přípravu, vymodelování, základní řezy a pak tady během 
pěti dnů své téma zpracují a vyřežou. Záštitu nad sympoziem má Střední škola a vyšší odborná 
škola umělecká a řemeslná. 

Téma letošního ročníku neslo název „Lidé kolem nás“ a setkání se zúčastnili nejen zástupci 
českých, ale i zahraničních škol z Německa, Francie a Polska. Celkem se soutěžního klání 
zúčastnilo 17 řezbářů, kterým jsme se mohli zblízka dívat pod ruce. Celá akce byla zakončena 
výstavou všech výtvorů. 
 I my sami jsme si mohli vyzkoušet, co řezbářské řemeslo obnáší, a pod odborným 
dohledem učitelů a studentů střední školy jsme si vydlabali dřevěnou mističku, kterou jsme si 
odnesli s sebou domů.  

žáci 9. třídy 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Projektové dny v SOŠ Podskalská 
 
  V letošním školním roce žáci 8. a 9. tříd navštívili v rámci projektových dnů SOŠ 
Podskalská, kde si zdarma vyzkoušeli výrobu pečiva ve školní pekárně a  výrobu uzenin ve školní 
uzenářské dílně. Děti si vyzkoušely celou výrobu od základních surovin až po hotový výrobek, který 
si mohly odnést domů. V rámci technologické pauzy (kynutí těsta) si děti prohlédly i jiné 
učebny, např. mikrobiologickou a analytickou laboratoř a  školní pivovar. 
  Osmé třídy byly v pekárně, upekly si makovky, které podle slov dětí byly výborné. Někteří 
své výrobky  nestihli ani donést domů, protože je snědli cestou do školy, kam jsme se z dílny vraceli 
společně na oběd.  

Třída 9. B si vyrobila v uzenářské dílně sekanou, která byla ochutnávána rovnou v dílně, 
ale většině zbyla i domů. 

Martina Ježková 
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Beseda s cestovatelem Tomášem Kubešem 
 

Výuku zeměpisu tradičně doplňujeme besedou s cestovatelem a novinářem Tomášem 
Kubešem. Tento dobrodruh navštívil více než 90 zemí světa, poznal drsný a nelehký život obyvatel 
Afriky, Asie, Latinské Ameriky i Evropy.  Svým poutavým vyprávěním s mnohdy neuvěřitelnými 
zážitky, nad nimiž se tají dech, dává žákům možnost seznámit se s místy, která nefigurují v nabídce 
cestovních kanceláří a kam se většina z nás nikdy nepodívá.  

Pro žáky sedmých ročníků si pan Kubeš připravil poutavé vyprávění o Střední Americe, 
jejích legendách a současném životě. Obdivovali jsme hýřivé barvy této části světa – pralesy, 
sopky, jezera a její pestrobarevnou faunu, seznámili jsme se s tradicemi, mystikou a odkazem 
starých Mayů v kontrastu se současným moderním světem. Putování z Panamy přes Nikaraguu, 
Honduras až do Guatemaly bylo plné překvapení, nechyběla tradiční divoká rytmická hudba, na 
své si přišly i naše chuťové smysly při záběrech místních známých i méně známých pochutin.  

Žáky osmých ročníků seznámil pan Kubeš s některými evropskými zeměmi a jejich 
netradičními příběhy. Měli tak možnost obdivovat neznámé příběhy, mýty a legendy 14 evropských 
zemí v kontrastu se současným životem, jak ho žáci znají.  Příběhy z Norska, Anglie, Francie, 
Nizozemí, Španělska, Švýcarska, Itálie, Německa, Polska, Litvy, Slovenska, Maďarska, Bulharska 
a Řecka nám ukázaly, jak málo víme o tradičním životě jejích obyvatel a zajímavých místech, která 
jsou tu k vidění. 

Obě přednášky se u žáků setkaly s velkým ohlasem, náš průvodce byl zahrnut mnoha 
zvídavými dotazy od žáků. 

Na další poutavé příběhy – tentokrát z Mongolska a střední Afriky- se těšíme na začátku 
června.   

Jitka Klimentová 
 
 

Knihovna na Vinohradech 
 

V prvním pololetí navštěvovali knihovnu žáci 3. A a 5. A. Paní knihovnice Eva Šmídová totiž 
pořádala besedy v omezeném rozsahu, protože je na rodičovské dovolené a těmito besedami si 
stále udržovala kontakt s knihovnou a dětmi. Velmi jsme s paní učitelkou Falchiovou ocenily 
možnost alespoň takto do knihovny s dětmi přijít.                                                                                                           

Pro žáky třetí třídy byla návštěva knihovny premiérou. Seznámili se s knihovnou, dozvěděli 
se, kde najdou beletrii, encyklopedie, komiksy. Paní knihovnice zpestřuje program různými kvízy, 
soutěžemi, sama čte ukázky z knih. Velmi jsme se bavili u knihy „Jak se pečou skřítčí dorty“, 
dokonce tu byly i návody, jak takový dort upéct. Zatím poslední návštěvu jsme absolvovali 
v prosinci a správně jsme se naladili na Vánoce.                                               

Páťáci již poznávají literární žánry a knihy s nimi spojené. Seznámili se s dobrodružnou 
literaturou, dějinami v české literatuře, poznávali rozdíly mezi sci-fi a fantasy literaturou. Paní 
Šmídová vždy doporučí knihy našich i zahraničních autorů. Je na slovo vzatá odbornice! Většinu 
knih má přečtenou, má velký přehled o dětské literatuře. Dovede dětem poradit s výběrem, umí 
splnit mnohá přání. Slíbila nám, že se pokusí ještě na jaře do knihovny vrátit. Už teď se na to 
těšíme. 

Hana Dvořáková 
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Akce 2. tříd 
 
Knihovna - autorská beseda 

V lednu vyrazili druháčci do městské knihovny v Korunní ulici na besedu s autorkou 
Michaelou Krýslovou a ilustrátorkou Janou Chroustovou, které vytvořily sérii knih „Já se z toho 
picnu". Programem provázela děti hlavní hrdinka všech tří knížek Pepina Karásková ze 3.B. 
Společně tak žáci probírali časté problémy, které mohou děti v životě potkat. Žáci společně  
s autorkami debatovali nad tím, zda se jim někdy stala příhoda, ze které byli rozzlobení a řekli si: 
„Já se z toho picnu." A jak se v daný moment zachovali. Další částí besedy byla diskuze nad 
tématem kouření. Děti se tak dozvěděly, proč lidé začínají kouřit a že přestat není jednoduché.  
V poslední části se děti dozvěděly, co dělat, když by se někdo pokoušel narušit jejich intimní hranici. 
Společně vymýšlely rady a poučení, jak se v jednotlivých situacích zachovat. Před odchodem si 
žáci mohli projít oddělení dětské literatury. Prohlíželi si knížky a s průkazkou čtenáře si mohli 
vybrané knížky zapůjčit. 
 
Planetárium Praha 

Žáci druhých tříd navštívili začátkem února pražské planetárium. Stihli to za pět minut 
dvanáct, protože celá budova planetária se od dubna na celý rok uzavře kvůli rekonstrukci. 
Druháčci přišli na program Polaris. Celý program se odehrával v hlavní kupoli. Nejprve byla 
dvacetiminutová, živě moderovaná, část od pana astronoma, který ukazoval noční oblohu v období 
zimy. Žáci se tak mohli dozvědět, v jaké části oblohy zapadá slunce a co můžeme na únorové 
obloze vidět za hvězdy či souhvězdí. Poté následoval edukační film Polaris. Jednalo se  
o dobrodružný příběh dvou kamarádů, ledního medvěda Vladimíra a tučňáka Jamese. Ti se vydali 
na expedici k Marsu a Saturnu, kde pátrali po příčinách střídání dne a noci, změny ročních období 
a polární noci. Po skončení programu si žáci mohli vyzkoušet interaktivní hřiště v dolních 
prostorách planetária.  
 
Svět medúz 

V den pololetního vysvědčení vyrazili žáci druhých tříd na výstavu do světa medúz na 
pražské Pankráci. Expozice nabízí fascinující život medúz s audiovizuálními efekty. V přední části 
výstavy si mohli žáci prohlédnout menší akvária s třiceti druhy medúz, od úplně miniaturních po 
velké jedince. Všechna akvária jsou podsvícená a v prostorách je přítmí. Druháci se dozvěděli, že 
výstava je zapsaná i v Guinnessově světě rekordů, protože se zde nachází největší kulovité 
akvárium na světě. Poté, co si žáci prošli hlavní část, se přesunuli na speciální hřiště, kde si mohli 
vymalovat svou medúzu, raketu či kosmonauta a vše pomocí skeneru přenést na interaktivní stěny. 
Pro žáky to byl nevšední zážitek, který měli nejen jako odměnu za pololetní vysvědčení, ale také 
se něco nového dozvěděli ze světa medúz. 
 
Happy hour – divadlo Bravo 

V měsíci březnu navštívily 2. třídy představení Happy hour v divadle Bravo. Celý příběh se 
odehrával v malé osamělé rodinné restauraci, kam přišel pouze jeden host, který si objednal  
u číšníků několik chodů. Kuchaři rozpálili plotnu a pustili se do práce, avšak příprava a donáška 
jídla nešla tak hladce. V představení byli pouze tři herci, kteří se průběžně měnili v číšníky, kuchaře 
a hosta. Zažívali různé nehody, přešlapy, neštěstí a pády. Celé divadelní představení bylo pojaté 
jako groteska a děti zažily u příběhu mnoho legrace. 

Veronika Rohanová, Zuzana Švarcbachová 
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Soutěž o Nejlepšího mladého chemika 
 

Tak jako vloni, kdy se probojoval jeden z našich žáků až do celostátního kola, se  
i letos  zúčastnili žáci 9. tříd soutěže „Hledáme nejlepšího mladého chemika České republiky“, 
kterou pořádá Masarykova střední škola chemická Praha. 

Soutěže, která je v tomto kole pouze vědomostní nikoliv laboratorní,  se zúčastnilo téměř  
3 500 žáků. ZŠ Kladskou výborně reprezentovali žáci 9.A - Kristián Hager a Antonín Jirků, kteří se 
umístili mezi 150 nejlepšími z Prahy a celého Středočeského kraje. 

Martina Ježková 
 
 

Písničky ze Semaforu ve škole  
 

Ve čtvrtek 9. února nás ve škole navštívili tři herci, muzikanti a zpěváci z divadla Semafor.  
Nabídku návštěvy, posvěcenou panem Jiřím Suchým, jsme rádi přijali. Tři účinkující zavítali přímo 
do třídy 4. A, kde se postupně vystřídaly třetí, čtvrté a páté ročníky. Využit byl i klavír ve třídě. 

Pan Jakub Šafr předvedl excelentní klavírní výkon (ještě nám klavír i naladil), pan Musil 
hrál na klarinet a zpíval a pan Macháček byl konferenciér a zpěvák v jednom. Ten také děti 
seznámil se vznikem Semaforu i se jmény Jiřího Šlitra i Jiřího Suchého.  

Protože se s dětmi ve škole učíme písničky S+Š zpívat, děti se rády připojily a ve třídě byla 
velmi pěkná atmosféra. Děti se také seznámily s jazzem a Osvobozeným divadlem Voskovce  
a Wericha. Hodina utekla jako voda a myslím, že účinkující, děti i učitelé (včetně pana školníka) si 
společně krásně zazpívali.  

Těšíme se na příští školní rok, protože Semafor by měl přijít znovu, tentokrát s repertoárem 
Osvobozeného divadla.  

 Yvona Smrčková  
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Divadlo Minor 
 

Divadlo Minor navštěvujeme se žáky 1. stupně často, i když není vůbec snadné zajistit 
vstupenky. Ty jsou během pár minut po otevření online pokladny beznadějně vyprodány. Paní 
učitelky se musí proměnit ve zdatné IT specialistky, aby vyplnily veškeré potřebné údaje  
a proklikaly se k rezervaci a objednání vytipovaných představení. Přesto v prvním pololetí všechny 
třídy prvního stupně navštívily dvě představení, třeťáci byli v Minoru dokonce třikrát. V souboru 
divadla účinkují všestranní herci a herečky, zpívají, tančí, hrají na hudební nástroje.  Zhlédli jsme 
tato představení: Koukej, svět, Nanuk, Dobré ráno, Viktore, Polní žínka Evelínka, Hamletek, 
Vánoce aneb Příběh o narození, Tramtárie, To byl jen vtip!, Robin Hood, Ztroskotání vzducholodě 
Italia, Záhada hlavolamu.  Na návštěvu Minoru se vždy velmi těšíme.   

                                                                             Hana Dvořáková 
 
 

V prvním pololetí jsme se zúčastnili několika představení v divadle Minor. Užili jsme si 
zejména představení „Nanuk“, které bylo o životě na severním pólu. Také se nám moc líbilo 
představení „Polní žínka Evelínka“, se kterou jsme se mohli na závěr vyfotit. Velmi oblíbený máme 
také dětský koutek, kam chodíme vždy po konci představení. Už se moc těšíme na představení 
„Zachraňte číslo 6“, které nás čeká v dubnu. 
           Žáci 1.A, 1.B 

 
 

Krokodýlí ZOO 
 

V rámci výuky přírodopisu jsme se s žáky osmých tříd vypravili na Prahu 7 do krokodýlí 
Zoo. Překvapilo nás, že se Zoo nacházela v Holešovicích mezi kancelářskými budovami a běžnou 
zástavbou. Relativně na malém prostoru nás čekala překvapivá podívaná. V teráriích si děti mohly 
prohlédnout krokodýly, kajmany, aligátory, želvy a agamy. Holešovická Zoo se pyšní největší 
druhovou kolekcí suchozemských želv ze všech evropských ZOO. Na začátku exkurze byla pro 
děti připravená zajímavá přednáška - samozřejmě na téma krokodýli a želvy. Do děje se zapojily 
formou doplňujících otázek. Rozhodně neudělaly ostudu. Po přednášce následovala samostatná 
prohlídka mezi terárii, kdy si žáci mohli živé exponáty vyfotit. Akci jsme si užili a odcházeli jsme 
obohaceni novými informacemi. 

                                                                                                 Klára Hájková 
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Exkurze do čokoládovny Steiner & Kovařík  
 

Celé naší třídě se splnil ten největší sen, a to navštívit pražskou čokoládovnu. Tuto malou 
rodinnou firmu provozuje už několik let manželský pár, který nás také touto malou exkurzí provedl.  

Po příchodu do čokoládovny jsme si jako první 
vyslechli několik informací o druzích a výrobě čokolády. 
Poté jsme se rozdělili na dvě skupiny. První skupina se 
vydala na prohlídku několika místností, ve kterých jsme 
mohli zahlédnout stroje na výrobu čokolády a ochutnat  
i několik vzorků. Ve druhé skupině si každý mohl mezitím 
vyrobit vlastní čokoládu a ozdobit ji různými posypy. 
Vyrobená čokoláda se poté odnesla, aby mohla ztuhnout 
a majitelé ji pro nás mohli zabalit a my odnést domů. Ve 
skupinách jsme se takto vystřídali, abychom si vyzkoušeli 
vše, co nám továrna nabízela.  

Než čokoláda ztuhla, měli jsme čas na pár otázek 
na naše průvodce, a dokonce jsme si mohli koupit jejich 
vlastní čokolády. Na výběr bylo velké množství druhů 
čokolád, a tak nám paní majitelka s výběrem velmi ráda 
poradila. 

Zpět do školy jsme se vraceli přecpáni čokoládou, 
se skvělými zážitky a batohy plnými sladkých dobrot.  

Petra Votavová  
 
 

Kulturní den školy 
 

Při plánování mimoškolních akcí naší školy připadl na pátek 13. ledna 2023 Kulturní den 
školy. 

Celý II. stupeň a třetí třídy se zúčastnily divadelního představení v Divadle BRAVO (bývalé 
Branické divadlo), které uvedlo vystoupení domovské skupiny Loser‘s Cirque Company pod 
názvem „Konkurz“. 

„My se vám ozveme!“ – tak začíná představení. Zpočátku jsou na scéně návštěvníci divadla 
i s profesionálními akrobaty. Postupně amatérský divák scénu opouští a zbývají jen profesionálové. 
Je to skupina uchazečů o nedefinovatelné místo. Představení ukazuje lidskou soutěživost, 
posedlost vítězstvím a fyzickou zdatnost, kterou je člověk ochoten pro úspěch překročit. 
Vyjadřovacími prostředky byla akrobacie, tanec a živá hudba. 

Součástí konkurzu jsme se stali i my - diváci. Každý chtěl být na vrcholu, každý toužil 
zvítězit. Ale zvítězit může jen jeden. 

Kdo zvítězil? Bylo na nás, na divácích. Potleskem jsme dávali najevo, kdo by mohl vyhrát. 
Nevyhrál nikdo, konkurz pokračoval dál.... Připravovala se další skupina. Takový závěr byl pro 
všechny velkým překvapením. 

Ale tak už to v životě chodí. Nakonec jsme si sdělili dojmy z celého představení a pomalu 
se ubírali k tramvajové zastávce.  

       Ladislav Bošek 
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Návštěva Microsoftu 
 

Tento článek nepíšu na klávesnici, ale diktuji hlasem. Je to tak mnohem rychlejší. Tohle  

a mnoho dalších vychytávek jsme se dozvěděli na návštěvě Microsoftu. 

Na návštěvu jsme se vypravili za doprovodu paní ředitelky a paní učitelky Klečkové  

a přesunuli jsme se ze školy tramvají a autobusem do kanceláří Microsoftu na Brumlovce.  

Po příchodu jsme byli seznámeni s různými aplikacemi Microsoftu a jejich funkcemi. Nejvíc nás asi 

zaujal Minecraft, ve kterém se také dá učit chemie, dějepis, fyzika i matematika. Ukázali jsme si, 

jak zamrazit vodu za použití chemického prvku. Škoda, že jsme si s Minecraftem nemohli hrát déle. 

Také se nám líbilo, že Powerpoint umí vytvořit návrh prezentace podle zadaného tématu. Myslím, 

že prezentace ze zeměpisu takhle půjdou mnohem rychleji. 

Následovala prohlídka samotných kanceláří. Kromě pracovních stolů a konferenčních 

místností jsme viděli i místa na odreagování jako například terasu s grilem a posezením. Když není 

mlha, prý se odtamtud dá dohlédnout až na naši školu. Také jsme prošli okolo pingpongového stolu 

a byli ve zkušebně s hudebními nástroji, která vypadala jako garáž.   

Nakonec jsme se vrátili do velké místnosti, kde jsme byli na začátku návštěvy. Čekalo nás 

ještě jedno milé překvapení v podobě zmrzliny. A i když byla polovina listopadu trochu chladnější, 

snědli jsme ji do posledního kousku. 

Linda Axlerová, 8.A 
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Výměnný pobyt dětí z dánského Brøndby v Praze 

 
V druhém březnovém týdnu (od 6. do 10. 3.) se uskutečnil výměnný pobyt dětí z Brøndby 

v Praze. O každého Dána se starali jeden nebo dva čeští studenti a jejich rodiny. Z české strany 
se výměny zúčastnilo 15 dětí z 8. tříd, z Dánska přijelo 10 studentů ze 7. a 9. tříd. 

Dány jsme přivítali na letišti Václava Havla v pondělí 6. 3. ještě před polednem. Poté, co 
jsme studenty ubytovali u sebe doma, sešli jsme se ve školní jídelně. Po obědě jsme navštívili 
Vyšehrad, náplavku, Tančící dům a Národní divadlo. Po společném programu jsme se rozešli podle 
vlastního uvážení. Večeřeli jsme v rodinách. 

Další 3 dny byly organizované v podobném duchu. Prohlédli jsme si další pražské památky 
a zajímavosti, jako například Pražský hrad, Karlův most, Staroměstské náměstí, Kampu nebo Zoo 
Praha. O každé památce jsme si pro Dány připravili krátkou prezentaci v angličtině. Dánové  
i někteří Češi si zapsali své osobní rekordy v počtu nachozených kilometrů.  

V den odjezdu (10. 3.) se konala rozlučková párty s minigolfem, kulečníkem a stolním 
tenisem. Potom jsme Dány doprovodili na letiště a kolem 18. hodiny večer odletěli zpět domů.  

Doufáme, že si Dánové pobyt v Praze užili, a těšíme se na týden v Dánsku! 
Sára Mikolášková, 8. B 
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Tradiční poznávací výjezd do Vídně, prosinec  2022 
 

V úterý 6. prosince 2022 se konal jednodenní, pro naši školu již tradiční, výjezd do 

předvánoční Vídně. Byli jsme šťastni, že po covidové pauze můžeme do Vídně opět vyjet! 

Cestou jsme si prohlédli architekturu od  F. Hundertwassera. První zastávka byla 

v Schönbrunnu, barokním zámku ve Vídni. Schönbrunn byl od druhé poloviny 18. století do roku 

1918 letní rezidencí rakouských císařů.  

V zimním období zde bydlela císařská rodina v Hofburgu. V blízkém okolí zámku se 

nacházejí rozlehlé zahradní prostory, které byly spolu se zámkem v roce 1996 zařazeny na 

Seznam světového dědictví UNESCO. Vzhledem k adventnímu času jsme se zde zastavili i na 

krásném malém adventním trhu, kde se žáci mohli seznámit s tradičními vánočními výrobky  

i sladkostmi a jinými dobrotami. 

Naše cesta vedla dále do centra Vídně, kde jsme se dozvěděli něco málo z historie Vídně  

a prohlédli si Hofburg, Stephansdom, prošli ulicemi Graben a Kohlmarkt. Zastavili jsme se  

u nádherné budovy Státní opery, která je domovským sídlem našeho absolventa a dnes již 

světoznámého operního pěvce Adama Plachetky.  

Zajímavé zastavení bylo v galerii Albertina, kde mají školní výpravy vstupné zdarma. 

Sbírky galerie tvoří cca 50 tisíc kreseb, leptů a akvarelů a více než 1,5 milionu rytin. Katalog uvádí 

43 kreseb Rafaela Santiho, 145 Albrechta Dürera, 70 Rembrandta (tedy více než kterákoli jiná 

galerie na světě) či 150 prací Egona Schieleho. Mezi dalšími autory jsou zastoupeni Leonardo da 

Vinci, Michelangelo Buonarotti, Peter Paul Rubens, Hieronymus Bosch, Pieter Brueghel, Paul 

Cézanne, Pablo Picasso, Henri Matisse, Gustav Klimt či Oskar Kokoschka. Letos právě probíhala 

výstava světoznámého umělce Jeana-Michela Basquaita. Výstavu jsme si celou prohlédli  

a skutečně nás obrazy velmi zaujaly! 

Zakončení našeho putování historickou Vídní bylo pro nás žáky tím nejlákavějším – 

návštěva tradičního vánočního vídeňského trhu u radnice.  

Kateřina Vávrová 
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Výměnný pobyt Lauf an der Pegnitz – Praha 
Projekt „Významná středověká města na Zlaté cestě: Norimberk – Lauf – Praha“ (1. část) 
 

Po dlouhé covidové odmlce se nám podařilo znovu navázat na naši spolupráci 

s partnerskou školou „Kunigundenschule“ v Laufu u Norimberka. Naposledy se výměna konala na 

podzim 2019. 

První část výměny se konala od 28. listopadu do 1. prosince 2022, kdy nás v Praze navštívili 

žáci ze školy sv. Kunhuty z Laufu. Co se týče účasti na výměně, odrazila se na ní dlouhodobá 

sociální odloučenost během pandemie, možná i pohodlnost a neochota někam jezdit a o někoho 

se starat… 

Kvůli nemoci přijelo z 11 německých žáků pouze 8. Shodou okolností i z české strany 

onemocněli 2 žáci, takže byly obě strany relativně vyrovnané.  

  Náš program v Praze byl opravdu nabitý: Hned po příjezdu našich německých partnerů 

jsme zamířili do školy na oběd a pak jsme vyrazili do centra města. 

Navštívili jsme Muzeum Karlova mostu, kde jsme nejdříve absolvovali projížďku loďkami po 

„Pražských Benátkách“ a pak i prohlídku muzea, kde jsme se dozvěděli spoustu zajímavých 

informací o Karlově mostu a jeho výstavbě.  

Další den jsme navštívili Pražský hrad: Chrám sv. Víta a Zlatou uličku s Daliborkou. Po 

obědě ve školní jídelně jsme se odreagovali u bowlingu. Večer pak žáci trávili s pražskou 

hostitelskou rodinou dle svých přání a možností. 

Ve středu dopoledne jsme si prohlédli pražskou zoologickou zahradu. Odpoledne jsme navštívili 

výstavu „Středověká Praha Karla IV.“ v domě U Zlatého prstenu. A večer už trávily děti podle 

svých vlastních představ. 

Ve čtvrtek ráno jsme naše přátele z Laufu doprovodili na autobusové nádraží Florenc, kde 

jsme se s nimi srdečně rozloučili… a začali jsme se těšit na naši návštěvu v Laufu na jaře 2023. 

Kateřina Charvátová 
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Výměnný pobyt Praha - Lauf an der Pegnitz aneb Po stopách Karla IV. (2. část) 
 

Poté, co jsme se s našimi nově získanými přáteli z Laufu takřka 4 měsíce neviděli, nastal 

čas jim jejich návštěvu oplatit. Vyrazili jsme 28. března 2023 autobusem společnosti Flixbus a hned 

na hranicích jsme zažili první dobrodružství, když byl náš autobus vybrán na důkladnou celní 

kontrolu. Stálo nás to asi hodinu času, takže jsme do Norimberka a pak i do Laufu dorazili se 

zpožděním. Nicméně hodné paní kuchařky na nás i tak počkaly s obědem.  

Ještě ten den nám němečtí partneři ukázali město Lauf a všechny významné památky 

v něm, které mají vztah ke Karlu IV. a době, kdy tudy probíhala „Zlatá obchodní stezka“. Pak si 

naše žáky vyzvedli rodiče jejich německých partnerů a večer strávili vlastním programem. 

Další den jsme se vydali do Norimberka a navštívili tamní zoologickou zahradu, kde jsme 

také zhlédli zábavnou a poučnou delfíní show. Po návratu do Laufu jsme si před školou ugrilovali 

klobásy a maso a k tomu nám žáci Kunigundenschule připravili výtečné bramborové saláty. 

Třetí den jsme strávili také v Norimberku – absolvovali jsme komentovanou prohlídku na 

norimberském hradu a pak na nás čekala zábavná výstava optických iluzí ve „Věži smyslů“. Zbylo 

nám také trochu času na nákupy v centru města. 

Poslední den naší návštěvy v Laufu jsme byli přijati na laufské radnici, kde nás zástupce 

pana starosty informoval nejen o historii, ale také o současnosti města. Pak už nás naši hostitelé 

doprovodili na nádraží a my odjeli zpátky do Prahy. Odjezd byl také docela dobrodružný, protože 

při nástupu do autobusu přišla velká průtrž mračen a my jsme „slušně“ promokli... 

Přesto se všem naše výměna líbila a díky mnoha zážitkům na ni budeme zřejmě dlouho 

vzpomínat. 

Kateřina Charvátová 
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Querxenland 5. tříd 2022  
 

Když jsme přijeli do Querxenlandu, byli jsme všichni nadšení z toho, že jsme v Německu, 

a tak začal náš skvělý program. 

Jedna z nejlepších aktivit, kterou jsme podnikli, byl výlet do města nedaleko od 

Querxenlandu, kde jsou velmi známé papírové hvězdy. A tak jsme si vyrobili dvě, každá třída jednu 

dohromady. 

Dalším programem bylo casino. Tento program pro nás připravili nejen učitelé, ale  

i zaměstnanci. Sbírali jsme žetony a na konci hry jsme si za ně mohli něco koupit. 

Další den jsme se vypravili do vesnice, kde jsme navštívili kostel. Paní v kostele byla velmi 

milá a my jsme se dozvěděli spoustu zajímavých informací. 

Ve středu jsme pekli perníčky. Byli jsme rozděleni na 4 skupiny (S1 a S2 5.B, S1 a S2 5.A). 

Pečení jsme si moc užili a poté jsme si perníčky ozdobili. 

A naší poslední oblíbenou aktivitou bylo vyrábění stromečků a soli do koupele. Vyrábění 

jsme si užili a zaměstnanci byli moc milí. 

Poté následoval pátek a obě dvě třídy po náročném týdnu odjely domů. 

Karolina Sýkorová, Terezie Harvánková, 5.B 
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Tradiční exkurze 8. tříd do Drážďan, listopad 2022 
 
 V úterý 29. listopadu 2022 se po covidové pauze mohl opět uskutečnit náš tradiční 

poznávací výjezd o Drážďan. Tato exkurze je součástí našeho ŠVP, propojuje hned několik 

výukových předmětů dohromady – německý jazyk, přírodopis, dějepis a výtvarnou výchovu. 

Proto je žádoucí, aby se zúčastnili vždy všichni žáci. Děkujeme tímto i našemu zřizovateli za 

finanční podporu. 

Hned po příjezdu jsme navštívili „Deutsches Hygiene-Museum“, které bylo otevřeno roku 

1930. Prošli jsme stálou výstavu „Člověk jako dobrodružství“, která je zde od roku 2004. Celková 

rekonstrukce muzea byla dokončena pod vedením architekta prof. Petera Kulky v roce 2011. Na 

ploše zhruba 2500 m² je vystaveno přes 1300 exponátů. Nejvíce se nám líbilo, že je výstava 

interaktivní, mohli jsme si vše vyzkoušet. O lidském těle jsme se zde dozvěděli mnoho nového, 

vyzkoušeli si naši paměť, smysly, pohotovost, postřeh, viděli jsme, jak probíhá porod, proč chodí 

staří lidé shrbení a mnoho dalšího. Navíc jsme se naučili mnoho nových německých slovíček. 

 Autobus nás po návštěvě muzea odvezl do centra k nově postavenému kostelu Matky Boží 

– Frauenkirche. Stavba má osmiboký půdorys a kopule, která je završena kamennou lucernou  

s vyhlídkovým ochozem, připomíná kamenný zvon. Původní kostel Frauenkirche byl zničený při 

bombardování v roce 1945 a jeho ponechané ruiny měly jako památník připomínat hrůzy války.  

Po 45 letech od konce války, po sjednocení Německa, bylo rozhodnuto o znovupostavení kostela.  

V roce 2005 byla stavba dokončena a kostel byl vysvěcen. Při stavbě byl použit i materiál  

z původního kostela. Z ochozu kamenné lucerny na vrcholu kostela je nádherný výhled na 

Drážďany. Přímo pod chrámem se rozprostírá náměstí Neumarkt, kolem něhož byly znovu 

postaveny celé bloky domů. Za ním dál na severozápad je vidět náměstí Altmarkt. Severně přes 

řeku se rozkládá Nové město (Neustadt). Vlevo po proudu Labe stojí další dominanta - drážďanská 

katedrála. Vpravo za řekou je vidět budovu úřadu saského ministerského předsedy (Sächsische 

Staatskanzlei).  

Poslední zastávkou se staly vánoční trhy, kde jsme se posilnili, ochutnali jsme místní 

speciality, z nichž nejlepší byl půl metru dlouhý Bratwurst!  Nejstaršímu německému vánočnímu 

trhu, drážďanskému Štrýclmarktu, bude letos již 586 let. Oblíbený vánoční trh nabízí příležitost  

k romantickým procházkám ve světle obří krušnohorské pyramidy, k mlsání vánočních dobrot i ke 

koupi poetických dárků. Těmi klasickými jsou například dřevěné krušnohorské ozdoby, lužické 

modrotisky či ochranovské hvězdy. A samozřejmě nesmí chybět ani originální drážďanská 

vánočních štola, tzv. »Dresdner Christstollen«. Jméno trhu se v pozdním středověku odvodilo od 

vánočního pečiva zvaného štrýcl resp. »Striezel«, jehož následníkem je dnes drážďanská vánoční 

štola. Během Štolové slavnosti »Stollenfest«, jež se letos konala 6. prosince, je od zámku, kolem 

Zwingeru a Semperovy opery, kostelů Hofkirche a Frauenkirche až na tržiště Štrýclmarkt vezena 

přibližně čtyřtunová vánoční štola. Na závěr jsme si užili vánoční trh, kde  prodavači ve stáncích 

na naše německé otázky a přání odpovídali česky.   

        Žáci 8. tříd 
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(Ne)lyžařský kurz - Nové Hutě 

 
Na konci února vyrazili žáci druhých tříd na lyžařský kurz do Nových Hutí. I když se na 

lyžování všichni moc těšili, bylo na kopcích bohužel velmi málo sněhu a lyžovat se opravdu nedalo. 

Naštěstí  ale byli v krásném prostředí Šumavy, takže každý den  vyrazili na nějaký pěkný výlet. 

Samozřejmě si výlet vždy zpříjemnili nějakou pěknou hrou, nebo třeba návštěvou cukrárny.  

Jeden večer se také seznámili s prací Horské služby, protože nás navštívil jeden ze 

záchranářů a vysvětlil nám, jak náročná je tato práce. Nejvíce děti zaujaly pomůcky a přístroje, 

které záchranáři při své práci používají.  

V programu lyžařského kurzu nechyběla ani závěrečná diskotéka, kterou si všichni moc 

užili. 

Veronika Rohanová 
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Lyžařský kurz 3. tříd - Studenov 
 

Třetí třídy letos odjely od 18. 2. do 25. 2. 2023 na lyžařský kurz do Krkonoš - Rokytnice nad 

Jizerou. Cesta proběhla v klidu. Když  jsme dorazili do Junior hotelu Roxana, všichni jsme se  

v pokojíčcích  útulně zabydleli a záhy poznali, jak tam výborně vaří. Všichni se k nám v hotelu 

chovali vstřícně. 

Bohužel nám na začátku pobytu pršelo, ale naděje na lyžování nám zůstala. Jen co pršet 

přestalo, vyrazili jsme na lyže a rozdělili se do čtyř družstev podle barev. 

Celý pobyt se nám pěkně lyžovalo, až na malé přeháňky. V úterý, kdy pršelo celý den, jsme 

se v pláštěnkách vypravili na prohlídku Rokytnice a nákup pohlednic a suvenýrů. 

Mimo lyžování jsme si užívali večerní program, kde jsme ve skupinách plnili úkoly všeho 

druhu od skládání písniček, přes pohybové a vědomostní hry. 

Nechybělo zpívání s kytarami ani malá divadélka. Poslední večer jsme dostali diplomy  

a odměny. Těšíme se opět příští rok. 

Tereza Koťátková 
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(Ne)lyžařský kurz 4. tříd, Krušné hory – Bublava 
 

I letošní školní rok jsme se vydali na lyžařský kurz. Tentokrát naše cesta směřovala do 

Krušných hor.  

Už při odjezdu nám byla dobře známá sněhová situace, ale i přesto jsme doufali, že nějaká 

ta vločka ještě napadne. Bohužel se tak nestalo a my jsme měli z našeho lyžařského kurzu spíše 

kurz turistický. To nám ale vůbec nevadilo, protože i tak jsme si užili mnoho legrace. 

Během našeho kurzu jsme podnikli mnoho pěších túr. První z nich vedla po strmé 

sjezdovce směrem k rozhledně Bleiberg. Cestou dolů nás pak čekala zasloužená odměna 

v podobě bobování po ještě částečně zasněžené sjezdovce. Z této vycházky jsme se vraceli úplně 

promočení, ale za to velice šťastní. Druhá vycházka vedla lesem podél krásného horského 

potůčku, kde jsme mohli vidět i malé vodopády. Cesta byla trochu blátivá, ale to nám vlastně vůbec 

nevadilo a brali jsme to spíše jako výzvu. Poslední procházkou byla naučná stezka, kde jsme mohli 

plnit různé úkoly týkající se přírody. Úkoly byly udělané formou hry (pexeso, hraní na dřevo, hádání 

zvířat a stromů). Tuto vycházku jsme ukončili návštěvou místního obchůdku, který jsme doslova 

vykoupili. 

Během pobytu jsme se také rozdělili do skupin, ve kterých jsme v době nepříznivého počasí 

soutěžili a plnili různé úkoly. Byla to opravdu zábava předvádět pantomimu, odpovídat na 

vědomostní otázky, zkusit si zapamatovat co nejvíce předmětů nebo prostě jen vymyslet scénku 

na vylosovanou pohádku.  

 Celý pobyt byl zakončen vyhlášením jednotlivých soutěží, také vyhlášením bodování úklidu 

pokojů a každý z nás dostal diplom i malou sladkou odměnu.  

I když nám na našem kurzu počasí moc nepřálo, mohli jsme se alespoň těšit z výborného 

jídla, krásných procházek, soutěží v týmech a hlavně z toho, že jsme se nemuseli učit.  

Petra Votavová 
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(Ne)lyžařský kurz 5. tříd - Herlíkovice 
 

V pondělí 9. ledna kolem deváté hodiny nastartoval motor autobusu směr Herlíkovice. Mířili 

jsme na školní lyžařský výcvik. Velmi jsme se těšili, ale když jsme přijeli do Herlíkovic, kde nic, tu 

nic, žádný sníh. Bylo jasné, že zatím asi na lyže nepůjdeme. Po obědě jsme se šli projít po okolí  

a nakonec jsme si i zahráli fotbal na blízkém hřišti. 

Ráno nás čekala skvělá snídaně. Hned po ní jsme se vydali na výlet, protože stav sněhu 

na sjezdovce nebyl příznivý. Zhruba jeden kilometr jsme stoupali do strmého kopce. Odměnou nám 

byl výhled na sjezdovku Bubákov. Obloukem jsme se vrátili do hotelu a po obědě jsme zamířili do 

malebné vesnice Poniklá (která je dokonce zapsaná i na seznamu UNESCO), kde se podařilo 

udržet po dvě století řemeslo výroby skleněných korálků. V první řadě jsme si ukázali, jak se vyrábí 

samotné korálky, které mohou mít přes 1000 různých podob. Pak jsme šli do stříbřírny a barvírny. 

Nakonec jsme si ještě vyrobili korálkovou hvězdičku. 

Večer jsme měli za úkol připravit představení do soutěže „Herlíkovice mají talent“. 

V úterý brzy po snídani vyrážíme do Dvora Králové. Zde se nachází ZOO a Safari. Nejprve 

se projdeme s paní průvodkyní. Zajímavé jsou zejména šelmy – psi hyenovití. Odpoledne máme 

v ZOO rozchod doplněný skupinovou hrou. Večer pak na hotelu se koná karneval. 

Další den jedeme po snídani do Vrchlabí. Dnešním překvapení bylo bruslení. Nebylo ale 

zdaleka jediné. Odpoledne jsme totiž navštívili environmentální centrum KRNAP. Zde se nachází 

ochranná stanice a léčí se zde zraněná zvířata. Měli jsme také za úkol rozpoznat dvanáct kůží, 

které patřily zvířatům žijícím v Krkonoších. Viděli jsme také Krkonošské muzeum, kde byly 

vystaveny krásné dřevěné betlémy a starodávný ručně malovaný nábytek. 

I přesto, že jsme nemohli lyžovat, tento lyžák jsme si všichni náramně užili. 

Jan Martínek a David Bartyzal, 5.A 
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Lyžařský kurz 6. tříd – Janské Lázně 
 

Letos jsme se s žáky šestých tříd vypravili na lyžařský kurz do Janských Lázní. Předpověď 

počasí nevypadala příznivě, ale i tak jsme si kurz nenechali zkazit. V neděli po obědě jsme vyrazili 

od školy, cesta byla bezproblémová a po vynesení zavazadel a lyží z autobusu jsme děti podle 

preferencí rozdělili do pokojů. Následovala večeře, rozdělení dětí do družstev a organizační 

pokyny. Penzion měl dobrou polohu a měli jsme to kousek na sjezdovku, kde jsme většinou byli už 

na „první lano“. První lyžovací den byl takzvaně mapovací, s kolegy jsme zjišťovali, kdo je jak 

zdatný na svahu. Lyžovali jsme dopoledne i odpoledne. V úterý celý den pršelo, dopoledne šli 

lyžovat pod vedením pana učitele Tlapáka a Šindýlka jen děti, které chtěly. Já s panem učitelem 

Vackem jsme pro děti připravili hry ve společenské místnosti. Odpoledne déšť zeslábl, a tak jsme 

vyrazili na procházku do centra Janských Lázní, kde děti dostaly rozchod. Ve středu a ve čtvrtek 

jsme lyžovali celý den. Vzhledem k vyšším teplotám a odpolednímu stavu sjezdovky jsme pro ty 

žáky, kteří odpoledne nechtěli jít na svah, vymysleli možnost procházky na čerstvém vzduchu. Ve 

čtvrtek odpoledne jsme s dětmi, které si vybraly alternativu procházky, vyjeli kabinou na Černou 

horu. Potkali jsme se tam s lyžařskou skupinou a děti si měly možnost dát občerstvení v restauraci. 

Samozřejmě nesměl chybět večerní program, týmové deskové hry a závěrečná diskotéka. Po celou 

dobu pobytu byly děti moc prima. Lyžařský kurz jsme si všichni užili.    

                                                                                               Klára Hájková 
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Lyžařský kurz Saalbach, prosinec  2022 

 
V letošním roce se naše třída společně se 7.B, 8.A a 8.B vypravila na lyžařský pobyt do 

vyhlášeného rakouského střediska Saalbach - Hinterglemm. Cesta byla sice dlouhá, ale s pomocí 
mobilů a jiné elektroniky nám rychle utekla. Byli jsme ubytovaní v penzionu u pana Hanse, kde se 
o nás dobře starali, a hlavně nám výborně vařili. Byli jsme zde vlastně již na jaře, takže jsme se na 
návrat moc těšili! Hlavně na nejbáječnější vídeňský řízek přes celý talíř!!! 

Nejlepší z celého pobytu bylo ale lyžování. V Saalbachu je tolik sjezdovek, že bychom je 
nestihli projet ani za měsíc. Lanovky byly všechny sedačkové, vyhřívané a bez čekání ve frontě. 
Celý týden nám krásně svítilo sluníčko, a tak  jsme si díky tomu perfektně zalyžovali. Jedno 
odpoledne jsme vyrazili také na celodenní výlet na lyžích do propojeného střediska. Večer už nám 
moc sil nezbývalo, a tak jsme hráli deskové nebo společenské hry a také odpočívali. Poslední večer 
nechyběla taneční party.  Doufáme, že se do Saalbachu ještě někdy podíváme! 

Žáci 7. a 8. tříd 
 

Lyžařský kurz 7. a 8. tříd se nadmíru vydařil. Celý týden jsme měli krásné počasí, tedy až 
na poslední den, ale to by pak nebylo férové vůči ostatním, kdyby nám sluníčko svítilo celý týden. 
V Saalbachu je obrovský areál. Myslím, že jsme se tam vyjezdili velmi dobře. Pokud to soudím 
podle sebe, mě bolely nohy ještě týden. Měli jsme velmi plný denní program, ráno jsme vstávali, šli 
na snídani a hned na svah. Dopoledne byl sníh úplně nejlepší, to se jezdilo jedna báseň, na svazích 
jsme byli téměř sami. Pak nás skibus odvezl zpátky na chatu, kde jsme si dali výborný oběd. Dále 
následoval krátký polední klid. Odpoledne jsme se znovu vydali na svah a jezdili jsme až do čtyř. 
Na každou večeři jsme se těšili, protože zde vařili opravdu výborně. Večery jsme většinou trávili se 
spolužáky při deskových hrách. Poslední den, v pátek, nám naši skvělí učitelé vymysleli celodenní 
výlet do Fieberbrunnu. Tento den nám počasí nepřálo a jezdili jsme v mlze a ve vánici, i tak jsme 
si výlet velmi užili. Samozřejmě, že nás neminula ani diskotéka. Myslím, že se náš lyžák velmi 
vydařil a všichni na něj budeme dlouho vzpomínat.  

                                                          Anna Jeřábková, 8.B 
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Florbal 
 

V tomto školním roce opět proběhl florbalový turnaj. Již tradičně se ho zúčastnili obě 
chlapecké kategorie (mladší a starší žáci). Pro velký zájem dívek se ale tentokrát naše škola 
přihlásila i v kategorii starších dívek. 

Po skvělých týmových výkonech a po maximálním nasazení se dívkám podařilo při této 
premiéře obsadit hned tu nejvyšší příčku. Jako vítězný tým obvodního kola Prahy 2 tak postoupily 
do celopražského turnaje, kde bohužel ve velké konkurenci již na pohárové umístění nedosáhly. 

V kategorii mladších žáků nastoupilo naše mužstvo velice ambiciózně a v základní skupině 
vyhrálo všechny zápasy bez jediného obdrženého gólu. Smůlu si pak chlapci vybrali v obou 
finálových zápasech, kdy prohráli o jedinou vstřelenou branku a na turnaji skončili na nepopulárním 
čtvrtém místě. 

Starším žákům se střelecky velice dařilo a stejně jako jejich mladší spolužáci základní 
skupinu s přehledem vyhráli. Ve finálových zápasech jedinkrát klopýtli a s velkým smutkem museli 
bojovat „pouze“ o třetí místo. V dramatickém zápasu si už ale pohárové umístění ujít nenechali. 

Oldřich Vacek 

 

Zájezd do Pasova 
 
  Po dvouleté covidové přestávce se uskutečnil 26. 11. 2022 pro zaměstnance školy a jejich 
příbuzné zájezd do předvánočního Pasova. S velkým zájmem a radostí jsme tento zájezd přivítali 
a rádi si ho zopakovali. Každý se těšil na vánoční výzdobu Pasova, měl plány, kam půjde a co 
navštíví. Někdo navštívil polední varhanní mši v Dómu sv. Štěpána, jiná skupina se vydala na hrad 
nad městem, další zájemci šli obhlédnout obchody, několik zhlédlo soutok tří řek, ale společný 
jmenovatel byl jeden. Adventní trhy. Většina ochutnala vynikající půlmetrové bavorské klobásy, 
horký svařák nebo punč, různé ochucené čaje a jiná lákadla. Někomu se podařil i výjimečný nákup 
nabízeného zboží, mezi kterým jsme se setkávali s dřevěnými a barevnými krušnohorskými 
hračkami – suvenýry. Patřili sem louskáčci různých velikostí a barev, drobné ozdoby na stromečky 
a svíčky. 

Pobyt v bavorském Pasově utekl velmi rychle a hodina odjezdu se přibližovala k 17. hodině. 
Začalo se rychle stmívat a Pasov zářil vánoční výzdobou od hradu přes město a samotný vánoční 
trh. 

Všichni byli spokojeni nejen s drobnými nákupy, ale i s pobytem a hlavně spolehlivou 
autobusovou dopravou TAD, která nás všechny bezpečně dopravila zpět do Prahy. 

Výlet před začínajícím nedělním adventem se vydařil. Dík patří řidičům TAD, vedení školy 
za zorganizování celého zájezdu a v neposlední řadě i všem spolucestujícím.  

         Ladislav Bošek 
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Vánoční koncert – Lucerna 2022 

 
Sněžítko. Víte, co je sněžítko? Skleněná koule na podstavci a uvnitř je drobná figurka. Při 

protřepání začne sněžit a vločky padají na figurku. 
Procházel jsem vánočním trhem a zaujal mě právě stánek se sněžítky. Sněžítka různých 

velikostí. Bylo odpoledne, teplota se pohybovala kolem nuly a občas vysvitlo sluníčko. Najednou 
mě zaujalo jedno sněžítko vystavené na pultě. Dopadaly na něj sluneční paprsky a celé sněžítko 
zářilo. S dovolením prodejce jsem ho vzal do dlaně a paprsky na něm stále zářily. Když jsem si ho 
přiblížil, nespatřil jsem uvnitř žádnou figurku ani drobné zvířátko, ale dům. Dům byl dvoupatrový 
uprostřed se zelenou věžičkou. Z ptačí perspektivy tvořil písmeno „U“. No jasně, byla to budova 
naší školy. Prostě – Kladská ve sněžítku! 

Když jsem přiložil sněžítko k uchu, ozývaly se různé zvuky hudebních nástrojů a zpěvů. 
Kladská nacvičovala vánoční koncert. Kde jinde než v Lucerně. 

Vánoční koncert v pražské Olympii se konal už po čtrnácté. Vystupovaly v něm všechny 
třídy s tématem vánoční koledy a české pohádky. 

Jednotlivé výstupy se plynule střídaly a určovaly tak celý průběh koncertu. Slyšeli jsme 
písničku Vánoční, Pochválen buď Ježíš Kristus, Není nutno, Prosinec, Královské reggae, Štědrý 
večer nastal, Štěstí, zdraví, Krylova Anděla, Stačí věřit, Vondráši, Matóši a Hle, hle támhle 
v Betlémě. 

Písničky byly protkány scénkami Červená Karkulka, Když v noci sněží, roztomilými 
sněhuláky, čerty a čertíky, Buchet je spousta, Vánoce na míru, Nám se stalo něco překrásného. 

A stalo. Kromě žákovských vystoupení byl koncert obohacen o dvě písničky Marty Verner 
Jandové s tatínkem Petrem Jandou. Druhou polovinu koncertu zahájil muzikálovou písní Brodway 
pan Adam Plachetka, který koncert uzavřel společným zpěvem s publikem písní „Narodil se Kristus 
Pán“. Všechna vystoupení byla nádherná, procítěná, plná emocí. 

Koncert zakončila paní ředitelka Kateřina Vávrová s přáním všeho dobrého a šťastného 
návratu ukrajinských dětí v klidu do své země. 

Co dodat? Vánoční koncert se vydařil. Laťka byla opět vysoká. Ale – koled bylo málo, ty 
měly nad pohádkami převažovat. Něco tam opravdu chybělo. Byla to vůně Vánoc. Tu si už 
vytvoříme každý doma, po svém. 

Tóny ve sněžítku se najednou vytrácely a sněhové vločky přestaly padat. Sluneční paprsky 
už sněžítko neosvětlovaly. Sněžítko jsem vrátil na místo, poděkoval a odešel. Obloha byla temná, 
sem tam se objevila hvězdička a stánky s vánočním zbožím pomalu zavíraly. Jen vánoční strom 
svítil a zářil. Zářil všude, zářil kolem nás a z nebe najednou začaly padat sněhové vločky. Co k tomu 
dodat? Přát si jen pevné zdraví, klid a mír.   

          Ladislav Bošek 
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Co se děje ve školní družině 
 

Koncem října si děti užívaly příjemné počasí a trávili jsme co nejvíce času venku. Jednou 

z venkovních aktivit byla halloweenská stezka. Děti převlečené do kostýmů plnily úkoly. 

Skončila nám družinová soutěž „namaluj písničku“.  Všem výhercům gratulujeme! 

Vyhlášena je nová soutěž. Kvíz na téma: „ Olympijské hry“.   

V listopadu jsme pouštěli draky. V DDM Praha 2 byla příhodná akce „Výroba draků“, které 

jsme se účastnili, a děti si mohly vyrobit svého vlastního draka. V družině nám počasí tolik nepřálo. 

Vítr nezafoukal, a tak nám drak málokdy vzlétnul, ale snad se dětem poštěstilo jindy. 

Prosinec se už nesl hlavně v duchu Vánoc. Na začátku měsíce jsme opět vyrazili do DDM 

Praha 2 ve Slezské ulici na Mikulášskou, kde jsme si užili odpoledne plné zábavy.  

Během prosince si děti vyráběly různé vánoční dekorace, např. vizovické ozdoby, svícínky, svíčky 

nebo vánoční ozdoby. 

Téměř v každé třídě se otvíral adventní kalendář. Každý den děti plnily úkoly nebo řešily 

hádanky. Některé třídy navštívil vánoční skřítek a ukázal jim cestu za vánočním pokladem. 

Po Novém roce až do konce února jsme každý týden vyráželi do Havlíčkových sadů na 

zimní kluziště užít si trochu těch zimních radovánek. Jednou se nám i poštěstilo, že napadl sníh  

a mohli jsme vyrazit na bobovačku. 

Teď už nám jaro ťuká na vrátka  

a objevujeme krásy přírody.  Hodně času 

opět trávíme venku, kde plníme různé 

sportovní výzvy. Když nám počasí nepřeje, 

něco tvoříme. V rámci velikonočních příprav 

si namalujeme kraslice a možná něco 

dobrého upečeme. Několikrát jsme navštívili 

i jarní dílničky v DDM Slezská. Brzy tam 

vyrazíme i na čarodějnice. V plánu je také 

každoroční sázení rostlinek. 

     

   Gabriela Vytisková 

 

 

Školní klub pro 5. - 9. třídy 
 

Školní klub je v provozu od 12 do 16 hodin od pondělí do čtvrtka. Ve školním klubu mohou 

žáci trávit volné hodiny mezi dopoledním a odpoledním vyučováním, eventuálně volný čas před 

docházkou do některého ze zájmových kroužků. 

Ve školním klubu si mohou vypracovat domácí úkoly, připravovat se na vyučování, nebo si 

hrát různé hry na odreagování. 

Školní klub má 2 oddělení:    

1. oddělení pro 5. třídy vede paní uč. Kadlecová 

2. oddělení pro 6. - 9. třídy vede paní uč. Prchalová 

Momentálně jsou obě oddělení spojena z důvodu delší  nemoci paní. uč. Kadlecové. 

Jana Prchalová 
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Úspěchy našich žáků  
 

McDonald’s Cup – obvodní kolo, 11. a 12. dubna 2023 

Kategorie A – 2.a 3. třídy 

1. místo: ZŠ Kladská 

Kategorie B – 4.a 5. třídy 

1. místo: ZŠ Kladská 

 

Soutěž v německém jazyce - obvodní kolo, 27. března 2023  

Kategorie I.A (6. + 7. ročník) 

1. místo: Krátká Nela, 7.A 

2. místo: Kuchtová Kateřina, 7.B 

3. místo: Černá Žaneta, 7.B 

  

Kategorie II.A (8. + 9. ročník) 

1. místo: Mikolášková Sára, 8.B - postup do krajského kola 

2. místo: Kopeček Kristián, 8.B 

3. místo: Holík Michal, 8.A 

 

Fyzikální olympiáda - obvodní kolo, 22. března 2023  

Kategorie E – 9. ročník  

2. místo: Julie Hejsková, 9.B 

Kategorie F – 8. ročník 

1. místo: Adam Kubálek, 8.B 

2. místo: Kristýna Linda Roubíková, 8.B 

 

Zeměpisná olympiáda - obvodní kolo, 22. března 2023  

Kategorie B: 

3. místo:  Bruno Neústupný, 7.A 

 Kategorie C:  

2. místo:  Adam Kubálek, 8.B - postup do krajského kola 

3. místo:  Ondřej Roubal, 8.B 

 

Pythagoriáda, obvodní kolo, 22. listopadu 2022  

3. místo: Michalk Holík, 8.A  

 

Florbal - obvodní kolo, 9. listopadu 2022  

Starší žákyně: 

1. místo: ZŠ Kladská 

Starší žáci: 

3. místo: ZŠ Kladská 
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